
آرمان ملی: ماجرای حضور تیم های باشگاهی کشورمان در 
رقابت های فصل بعد لیگ قهرمانان وارد فاز جدیدی شده است.

 
AFC نامه    

کنفدراسیون فوتبال آسیا روز 20 آوریل )31 فروردین 
امسال( در نامه ای به فدراسیون های آسیایی درخواست کرد 
تیم های راه یافته کشورها به فصل آینده مسابقات باشگاهی قاره 
کهن، مدارک لازم را به این کنفدراسیون ارائه کنند. AFC در 
صفحه ای از این نامه، مسئولیت تعیین سهمیه تیم های حاضر 
در فصل آینده رقابت ها در کشورهایی که دو فصلِ فوتبالی آن 
سپری شده، بر عهده فدراسیون کشور مربوطه گذاشته است. 
باشگاه ها باید مواردی مانند نور ورزشگاه، اطلاعاتی از باشگاه 
و رنگ پیراهن تیم خود را ارائه کنند. مساله مهم تر اما بخش 
دیگری از نامه است که به تاریخ ارائه این موارد اشاره کرده است. 
کنفدراسیون فوتبال آسیا، 15 ژوئن )25 خرداد( را به عنوان 
پایان مهلت ارائه مدارک اعلام کرده است. این در حالی است 
که فدراسیون فوتبال کشورمان روز سه شنبه - 23 خرداد این 
فرم را به باشگاه ها داده تا برای تکمیل و ارائه مدارک خود به 
AFC اقدام کنند! در بخش دیگری از نامه AFC آمده: »یادآوری 
می شود اگر یکی از فرم ها یا مدارک به صورت ناقص ارائه شده یا 
تا پیش از مهلت تعیین شده به AFC ارائه نشود، انجام کارهای 
ورودی تیم های فدراسیون شما پذیرفته نخواهد شد. در 
صورتی که مسابقات باشگاهی یک فدراسیون بعد از پایان مهلت 
تعیین شده خاتمه یابد، فدراسیون مذکور می تواند برای تمدید 

این مهلت درخواست کند.« 
    واکنش فدراسیون 

به گزارش سایت رسمی فدراسیون فوتبال، مصطفی زارعی، 
مدیر صدور مجوز حرفه ای باشگاهی گفت: کنفدراسیون فوتبال 
آسیا طی چند نامه از فدراسیون فوتبال ایران خواسته بود که 
نحوه انتخاب نمایندگان را برای مسابقات لیگ قهرمانان آسیا 
در فصل آینده اعلام کند. وی ادامه داد: فدراسیون فوتبال در 
مرحله اول در اواخر فروردین ماه نحوه انتخاب نمایندگان را به 
کنفدراسیون فوتبال آسیا اطلاع داده است که نمایندگان فوتبال 
ایران در لیگ قهرمانان سال آتی تلفیقی از قهرمان سال گذشته 

لیگ برتر )جام خلیج فارس(، قهرمان جام حذفی سال گذشته، 
قهرمان جام حذفی امسال و قهرمان لیگ سالجاری است و همان 
زمان اعلام کرد که مسابقات لیگ های ایران در اواسط خرداد ماه 
به اتمام خواهد رسید. مدیر صدور مجوز باشگاهی ادامه داد: نامه 
دومی که فدراسیون در مورد نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان 
برای سال آینده ارسال کرده، نامه ای است که فدراسیون باید 
باشگاه های که موفق به اخذ مجوز باشگاهی شدند را معرفی 
می کرد که این نامه بر اساس تصمیمات هیات بدوی و استیناف 
مجوز در دهم خرداد ماه بعد از مشخص شدن نتیجه بازی فینال 
جام حذفی به کنفدراسیون فوتبال آسیا ارسال شده است. وی 
بیان داشت: بر اساس روال سالیان گذشته کنفدراسیون فوتبال 
آسیا باید نسبت به بررسی تصمیمات هیات بدوی و استیناف 
صدور مجوز اقدام می کرد و لیست نهایی باشگاه هایی که مجوز 
دریافت می کردند را اعلام می کرد و فدراسیون فوتبال هم بر 
اساس این لیست نهایی اعلام شده از طرف AFC باشگاه ها را 
برای ثبت نام در لیگ قهرمانان معرفی می کرد. مدیر صدر مجوز 
حرفه ای ادامه داد: این موضوع استعلام شد و کارشناسان این 
کنفدراسیون اعلام کردند با توجه به تغییر در زمانبندی اجرای 
لیگ قهرمانان از زمستان - پاییز به تابستان - بهار که امسال 
اتفاق افتاده است این لیست اواسط تیر ماه اعلام خواهد شد و 
باشگاه ها فعلا می توانند بر اساس نتایج مجوز باشگاهی ایران 
در لیگ قهرمانان ثبت نام کنند و اگر نیاز باشد تغییرات بعدی 
از سوی کنفدراسیون فوتبال آسیا اعلام خواهد شد. زارعی در 
پایان گفت: بر همین اساس مدارک کلیه باشگاه های ایرانی 
به زودی از طریق سازمان لیگ و روابط بین الملل فدراسیون 

ارسال خواهد شد. 
    اقدام باشگاه ها 

مدیران 4 باشگاه از روز سه شنبه گذشته تلاش های خود را 
برای ارسال مدارک به AFC و تکمیل حدود 50 صفحه فرم 
آغاز کردند و طبق آخرین پیگیری ها باشگاه تراکتور این کار را 
به صورت کامل انجام داده و سپاهان نیز روز سه شنبه فرم هایش 
را تکمیل و تحویل داد. نساجی نیز بخش بزرگی از فرم های خود 
را تکمیل کرده است. البته قائمشهری ها تا پیش از پایان مهلت 
قطعا تمام اقدامات لازم را انجام خواهند داد. به نظر می رسد از 

بین نمایندگان ایران تاکنون فقط پرسپولیس این روند را کامل 
انجام نداده و فرم هایش را تکمیل نکرده است. 

   استقلال؟
وزیر ورزش و جوانان همچنان امیدوار است مجوز حضور 
استقلال در لیگ قهرمانان آسیا صادر شود. با شروع سال 
جدید، اولین خبر داغ فوتبال باشگاهی ایران به احتمال 
حذف باشگاه استقلال از لیگ قهرمانان مربوط بود که بر 
اساس آن، چنانچه مدیریت این باشگاه تا تاریخ دهم فروردین 
مطالبات استراماچونی را پرداخت نمی کرد آبی ها از آسیا حذف 
می شدند. هر چند مدیریت وقت استقلال نتوانست در موعد 
مقرر هزینه های لازم را تامین کند اما از همان زمان این وعده 
به هواداران داده شد که باشگاه استقلال این مهلت را دارد که 
تا 10 خرداد - که قرار است بررسی نهایی برای صدور مجوز 
حرفه ای انجام شود – مشکلات مربوط به مجوز خود را برطرف 
کرده و به تبع آن در لیگ قهرمانان حاضر شود. خرداد رسید و 
آنچه اعلام شد خبر رسمی حذف استقلال از آسیا توسط کمیته 
بدوی صدور مجوز حرفه ای بود. هر چند مدیران این باشگاه در 
اعتراض به رای کمیته بدوی، شکایتشان را به کمیته استیناف 
بردند اما چیزی جز تایید حکم قبلی عایدشان نشد. آنچه در این 
بین جالب توجه بود، نگاه مثبت حمید سجادی، وزیر ورزش به 
ماجرا بود که در تمام مصاحبه های خود از عدم حذف استقلال 
صحبت می کرد. البته که فقط یک مرتبه محمد پولادگر، معاون 
این وزارتخانه به طور تلویحی اخبار مربوط به حذف آبی ها را 
تایید کرد تا اینطور برداشت شود که میان صحبت های وزیر و 
معاونش تناقض وجود دارد که البته پولادگر بعدا اظهاراتش را 
اصلاح کرد. وزیر ورزش و جوانا که درباره حضور استقلال در آسیا 
همچنان امیدوار است، در این باره اظهار کرد: تا الان به من کسی 
به صورت قطعی نگفته است که این مجوز صادر نمی شود. وی از 
انتشار خبر حذف استقلال، گلایه داشته است و گفت: »همین 
چند روز قبل عنوان کردند که استقلال حذف شده است. با کدام 
منبع و از کجا این مساله مطرح شد؟ چرا با روحیه مردم بازی 
می شود؟ هواداران این دو تیم عزیز و مهم هستند. هر تعداد 
که باشند، انسان و دل خوش به این تیم ها هستند. باید روحیه 

امیدواری به مردم بدهیم.« 

اصغر شرفی، پیشکسوت فوتبال ایران معتقد است: تقابل تیم 
 ملی فوتبال ایران با بازیکنانی نظیر طارمی با افغانستان هیچ 

دستاورد خاصی ندارد. 
   سطح فوتبال 

اصغر شرفی در گفت وگو با تسنیم، درباره برگزاری بازی ایران - 
افغانستان در تورنمنت کافا و آخرین وضعیت تیم  ملی فوتبال ایران، 
اظهار داشت: همه ما به خوبی می دانیم که تیم  ملی افغانستان در 
حد و اندازه تیم  ملی ما نیست. به نظرم درست و خوب نیست که تیم  
ملی ما با بازیکنانی نظیر طارمی مقابل آنها قرار بگیرد. قصد توهین 
به فوتبال افغانستان را ندارم. واقعیت این است که ما تلاش کردیم و 
به این سطح فوتبال رسیدیم و آنها با ما فاصله معناداری دارند. مثلا 
اگر منتخب یکی از استان های ما مقابل افغانستان قرار بگیرد، قطعا 
برنده خواهد شد. با این اوصاف واقعا نمی دانم ثمره و دستاوردی 

بازی با افغانستان چیست؟
   جام ملت ها 

وی افزود: در شرایطی که ما باید خودمان را برای جام ملت ها 

آماده کنیم، حضور در چنین تورنمنتی و تقابل با افغانستان بیشتر 
شبیه وقت تلف کردن است. البته این موارد به معنای آن نیست 
که آقای قلعه نویی به این موارد آگاه نیست. شاید شرایط داخلی 
به شکلی است که ما از آن بی اطلاع هستیم. امیدوارم اگر مشکلی 
هست واضح گفته شود. اگر قرار است تیم ما صیقل بخورد و نقاط 
ضعف و قوتش مشخص شود، باید با تیم های بزرگ بازی کنیم. این 
شرایط خوب نیست که با مهدی طارمی و بازیکنانی هم سطح او 

مقابل افغانستان به میدان برویم. 
   شرایط لیگ 

پیشکسوت فوتبال ایران با اشاره به شرایط لیگ و تأثیر آن روی 
فوتبال ملی تصریح کرد: در حال حاضر بیشتر بازیکنان تیم  ملی 
لژیونر هستند و بازیکنان سطح بالای فوتبال کشور هم اگر خواهان 
پیراهن تیم  ملی هستند بیشتر به فکر پیشرفت و سکوی پیشرفت 
آن هستند. یعنی که دوست دارند در ترکیب تیم  ملی قرار بگیرند تا 
لژیونر شوند و درآمد بیشتری کسب کنند. درگذشته تعصب تیمی 
و حتی ملی بازیکنان فوتبال بیشتر بود. در حال حاضر فوتبال ما به 

جایگاه و مرکزی تبدیل شده است که مربیان درجه دو و سه دنیا، 
یک فصل در آن حاضر می شوند تا با ارائه کار خوب شانس خود را 

برای رسیدن به فوتبال حوزه خلیج فارس تست کنند. 
   سکوی پرتاب 

شرفی در پایان گفت: اگر خواهان تیم ملی بهتری هستیم باید 
لیگ پویایی داشته باشیم. در حال حاضر بعضی تیم ها با خروج 
نزدیک به 10 نفر روبه رو هستند. این تغییرات و عدم ثبات به 
بازیکنان، مربیان و فوتبال ایران ضربه می زند. ما باید به بازیکن و 
مربی ایرانی بیشتر اعتماد کنیم و فرصت بیشتری به آنها بدهیم. 
مربیان ایرانی در سال های اخیر خوب کار کردند، با این حال چرا 
باید لیگ ما سکوی پرتاب مربیان درجه دو و سه خارجی باشد؟ 
البته بعضی مربیان داخلی مانند فرهاد مجیدی هم چنین نگاهی 
دارند. او یک فصل به استقلال آمد، قهرمان شد و سریع به لیگ 
امارات رفت. فعلا می داند آنجا زندگی و کار راحتی دارد. من منکر 
نگاه به فوتبال حرفه ای نیستم، اما تعصب مربیان و بازیکنان داخلی 

ما باید بیشتر باشد. 
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برنامه ریزی؟!برنامه ریزی؟!

مهاجم پیشین تیم فوتبال استقلال معتقد 
است که در این شرایط مربی داخلی بیشتر به 
درد آبی پوشان می خورد و کمیته فنی باید 
هرچه سریع تر سرمربی تیم را انتخاب کند. 
ادموند اختر در گفت وگو با تسنیم، درباره 
شرایط استقلال و ناکامی آبی پوشان در لیگ 
و جام حذفی اظهار داشت: مشکلات مدیریتی 
و از همه مهم تر رفتار و عملکرد ساپینتو دو 
عاملی بودند که موجب شدند تا استقلال در 
این فصل دستش به جام نرسد. در این فصل 
به نوعی باشگاه یک صاحب درست و حسابی 
نداشت و تغییرات مدیریتی به تیم آسیب 

رساند. در بخش فنی مقصر اصلی ساپینتو 
بود. او با حاشیه هایی که ایجاد کرد تمرکز و 
آرامش را از استقلال گرفت. خدا را شکر که 
استقلال قهرمان نشد، چون باعث می شد که 
فصل آینده هم ساپینتو در استقلال بماند 
و مشکلاتش ادامه داشته باشد. وی درباره 
مذاکره باشگاه استقلال با مربیان خارجی 
و گزینه هایی که برای هدایت آبی ها مطرح 
شده اند، تصریح کرد: من معتقدم در حال حاضر 
استخدام مربی داخلی بیشتر به نفع استقلال 
خواهد بود. کمیته فنی باید شرایط گزینه ها را 
بررسی و هرچه سریع تر سرمربی تیم را انتخاب 

کند، زمان به سرعت برای استقلال می گذرد 
و آبی پوشان برای فصل جدید باید هرچه 
زودتر آماده شروع تمرینات شوند. پیشکسوت 
فوتبال درباره اجرای قانون سقف بودجه برای 
باشگاه های لیگ برتری خاطرنشان کرد: اگر 
این قانون به درستی اجرا شود خیلی خوب 
است، چون باعث می شود دست برخی ها از 
پول های بی حساب و کتاب کوتاه بماند، اما 
از این جهت مخالفم که در فوتبال حرفه ای 
بازیکن سقف ندارد و هر بازیکنی به اندازه 
کیفیتش پول می گیرد. به نظر من هر بازیکن 
و مربی به اندازه خواسته ای که از آنها داریم و 

کیفیت شان باید پول بگیرند. در فوتبال روز 
دنیا هم همین طور است. در یک باشگاه ممکن 
است یک بازیکن یک میلیون دلار بگیرد و 
بازیکن دیگری 100 میلیون. اختر افزود: 
فوتبالیست هر چقدر پول بگیرد نوش جانش، 
اما از طرف دیگر باید بهترین کیفیت را داشته 
باشد. در فوتبال دنیا هم می بینیم بازیکنی 
مثل مسی چه کیفیتی از خودش نشان می دهد 
و باعث قهرمانی یک کشور در جام جهانی 
می شود و میلیون ها نفر را خوشحال می کند، 
اما در ایران بعضی از بازیکنان حتی نمی توانند 

خانواده خودشان را خوشحال کنند!

اصغر شرفی: 

بازی با افغانستان چه دستاوردی برای تیم  ملی دارد؟

  کوتاه 
تسنیم: اختلاف باشگاه پرسپولیس با دروازه بان ملی پوش 
این تیم همچنان ادامه دارد. با وجود تلاش باشگاه پرسپولیس 
برای رفع اختلاف با علیرضا بیرانوند، همچنان این اختلاف 
پابرجاست و پرداخت مطالبات این بازیکن به معضلی جدی 
برای مدیران پرسپولیس تبدیل شده است. بیرانوند، مدعی 
است با احتساب آپشن های قرارداد خود چیزی نزدیک به هشت 
میلیارد تومان از باشگاه طلب دارد و این مبلغ باید تا پایان مهلت 
تعیین شده پرداخت شود، موضوعی که باشگاه پرسپولیس آن 
را قبول ندارد و معتقد است این بازیکن 84 درصد از قرارداد خام 

فصل گذشته را دریافت کرده 
است و مبلغ پاداش ها نیز پس 
از محاسبه و نشست طرفین 
پرداخت خواهد شد. بیرانوند در 
قرارداد خود آپشن هایی مانند 

قهرمانی در لیگ برتر و 
جام حذفی و همچنین 
کلین شیت و پیروزی 
در دربی را دارد که 
آنها  همگی  حالا 
باید به این بازیکن 

پرداخت شود. 

بیــن المــلل 
   زین الدین زیدان اظهار داشت: بازی کردن و مربیگری دو 
حرفه کاملا متفاوت از یکدیگر هستند. یک مربی، در پایان فصل 
خسته تر از بازیکنی است که بازی کرده است، چون در طول فصل 
از همه طرف به او حمله می شود و او مسئول همه اتفاقاتی است 
که برای تیم رخ می دهد. با اینکه من عاشق کارم هستم اما هر از 
گاهی نیاز دارم استراحت کنم. یک مربی مسئول رسیدگی به 23 
بازیکن است و هرگز نمی  تواند آسایش داشته باشد. زیدان سپس 
به دو دوره ای که سرمربی رئال مادرید بود اشاره داشت و اعتراف 
کرد که پس از دو سال نیم دوره اولش در این تیم و کسب جام های 
مختلف، احساس می کرد که باید نفسی تازه کند. هر چند تنها 8 
ماه پس از رفتنش، فلورنتینو پرس رئیس باشگاه با او تماس گرفت 
و خواست که برگردد و اینگونه دوره دوم مربیگری او در سانتیاگو 
برنابئو آغاز شد. زیزو افزود: من احساس کردم نیاز به استراحت 
دارم اما دوباره به پروژه رئال مادرید برگشتم. چرا ریسک برگشتن 
با احتمال کسب موفقیت های کمتر از دوره اول را پذیرفتم؟ من 
حساب همه جای کار را کرده بودم و غریزه ام به من گفت که 
این کار را انجا دهم.  زیدان در نهایت درباره مقصد بعدی اش و 
برنامه هایش برای آینده، تأکید کرد: هنوز نمی دانم. اغلب اوقات 
گفته ام که زمانی که شما در تیم ملی فرانسه بازی کرده باشید و 
مربی شوید، کاملًا منطقی است که به هدایت این تیم فکر کنید، 
هر چند در مورد خودم، فکر می کنم که هنوز وقتش نشده که 

سرمربی تیم ملی شوم. 

   تیم ملی
سعید مهری هافبک ۲۷ ساله استقلال که در فینال 
جام حذفی مقابل پرسپولیس پاس گل لحظه آخری 
تیمش را داد و پس از آن نامش را در جمع ملی پوشان 
دید،  با نظر امیر قلعه نویی تجربه پوشیدن پیراهن تیم 

ملی را مقابل افغانستان به دست آورد.

 مربی اسپانیایی 
خوان رامون لوپز، سرمربی پیشین رئال مادرید و تیم های 
ملی عربستان و عمان وارد تهران شد. این مربی اسپانیایی 
که یکی از مربیان مورد نظر باشگاه استقلال برای فصل 
آینده است، برای بازدید از امکانات و ظرفیت های باشگاه 
استقلال و همین طور مذاکره حضوری، به تهران آمده است.

             حمله 
کنعانی زادگان در فصل اخیر لیگ ستارگان قطر 
نشان داد در حملات هم به تیمش کمک می کند که آمار 
۶ گل زده در ۲۱ مسابقه این موضوع را نشان می دهد. او 
روز سه شنبه  هم نمایش تاثیرگذاری در حملات تیم 

ملی داشت.

ت
شــ

س نو
عک

گلایه دختر شمشیرباز 
  بابت حذف از قهرمانی آسیا 

ایسنا: مسابقات شمشیربازی قهرمانی آسیا 
2023 از 2۷ خرداد در چین آغاز می شود. در حالی 
که پیش از این اعلام شده بود، اعظم بختی به عنوان 
تنها نماینده اپه زنان ایران به این مسابقات می رود 
و حتی برای گرفتن ویزای چین برای این بازیکن 
هم اقدام شده بود، اکنون این بازیکن عنوان کرده 
که نظر مسئولان فدراسیون برای حضورش در 
قهرمانی آسیا تغییر کرده است. اعظم بختی با 
تایید اینکه به قهرمانی آسیا نمی رود، بیان کرد: 
براساس نظر فنی یک شخص که در جلسه کمیته 
فنی حضور داشت، این تصمیم گرفته شده است و 
این فرد مسئولان فدراسیون را مجاب کرد که من 
اعزام نشوم. بختی در پاسخ به این پرسش که دلیل 
نرفتنش چه چیزی بوده است چون حتی برای 
گرفتن ویزای چین هم اقدام کرده بود؟ تاکید کرد: 
بله ویزای من آمده است. مسئولان می خواستند 
من را اعزام کنند اما آن شخص نظر مسئولان را 
تغییر داد که به نفع بختی است به این مسابقات 
نرود. مسابقات قهرمانی آسیا برای من خیلی مهم 
بود. خودم هم گفتم این مسابقه را برای کسب 
سهمیه المپیک نیاز دارم. از طرف دیگر برای 
بازی های آسیایی هم نیاز دارم که در قهرمانی 
آسیا خودم را محک بزنم. با شرکت نکردن در این 

رقابت ها ضربه می خورم اما توجه نکردند. 

خارج ازمستطیل سبز

درخواست جدایی گران ترین  
بازیکن »بایرن«

به گزارش اسکای اسپورت 1 آلمان، لوکاس 
هرناندز در سال 201۹ با قراردادی 5 ساله به 
بایرن مونیخ پیوست. این مدافع فرانسوی با 80 
میلیون یورو راهی بایرن شد تا به گران ترین 
بازیکن تاریخ این باشگاه تبدیل شود. هرناندز اما 
به هیچ وجه خرید خوبی برای بایرن نبوده است 
چرا که مصدومیت های پیاپی اجازه نداد تا زیاد 
در ترکیب اصلی تیم به میدان رود. این بازیکن 
فرانسوی تا سال 2024 با بایرن مونیخ قرارداد 
دارد. او درخواست تمدید قرارداد باشگاه بایرن 
را رد کرده و اعلام کرده است که 
در تابستان سالجاری قصد جدایی 
از این تیم را دارد. پاری سن ژرمن 
مشتری جدی هرناندز است 
و حاضر است که حقوق 
بالاتر از بایرن را به او بدهد 
و همین باعث شده تا به 
احتمال خیلی زیاد 
به کشور خود 

برگردد. 
 

خبـــــر

با VAR هم مشکلات داوری حل نمی شود 

عملکرد داوران در فصل قبل با فصول گذشته مسابقات 
باشگاهی تفاوتی نکرد چون راهکاری برای حل مشکلات و 
نواقص داوری نداریم و با این شرایط انتظار داریم با شروع 
هر فصل ایرادهای قضاوت داوران محو شود در حالی که کار 
خاصی را برای حل ریشه ای مشکلات داوری نکرده ایم که 
انتظار رفع نواقص داشته باشیم و هر فصل ایرادهایی که از 
قبل بوده به فصل جدید منتقل می شود. مشکلات همیشه 
از مدیریت است. وقتی مدیریت هیچ برنامه جدیدی برای 
داوران ندارد، نباید انتظار خاصی داشت. یک کلاس در ابتدا 
و یک کلاس میانه فصل برای داوران می گذارند. یک کلاس 
هم برای ناظران گذاشته می شود. در 10 سال گذشته با همین 
دست فرمان جلو رفته ایم. 20 سال پیش هم که منوچهر 
نظری، رئیس کمیته داوران بود به همین شکل رفتار می کرد. 
کار جدیدی برای داوران انجام نداده اند. تازه آمده اند تعداد 
داوران را افزایش داده اند. یعنی عملکرد داوران خوب و بد 
تقریبا یکسان است. شاید دو سه تا بازی برخی داوران بهتر 
بودند، ولی من می گویم در فصلی که پشت سر گذاشتیم 
بهترین داور نداشتیم. یعنی اشتباه است که بخواهیم بگوییم 
داوری بدون اشتباه خاصی بوده است. همه داوران دچار 
اشتباهات تأثیرگذار آنچنانی شدند. وقتی مدیریت درست 
نباشد انتظاری نمی توان از داوران داشت. ما از لحاظ داوری 
لیگ برترمان را با نگاه حرفه ای نگاه نمی کنیم. در کجای دنیا 
هر کسی یک سوت می زند به لیگ برتر یا بالاترین سطح 
قضاوت مسابقات باشگاهی کشورش می رود؟ مگر چنین 
چیزی ممکن است؟ هرگز ممکن نیست. ضمن اینکه تعداد 
داوران اگر کاهش پیدا کند باز هم دیر است. اگر تعداد داوران 
را کم کنند باز هم هیات های استانی فشار می آورند و به شما 
قول می دهم در طول فصل تعداد داوران نسبت به ابتدای 
فصل بالاتر می رود. این یکی از نواقص آیین نامه داوری ماست 
به خاطر اینکه هیات ها حق رأی دارند آن هم به خاطر فردی 
که وارد هیات رئیسه فدراسیون می شود. در نتیجه فردی که 
به هیات رئیسه می رود همیشه یک چیزی به هیات ها بدهکار 
است. برای آنکه دفعه بعد هم رأی بیاورد، مجبور می شود 
تعامل بیش از حدی با هیات ها داشته باشد. به همین دلیل 
این مکافات و این همه مشکلات پیش می آید. هیچ داوری 
برای مسائل مالی وارد زمین نمی شود تا قضاوت کند. آن 
زمانی که مسعود مرادی و محسن ترکی قضاوت می کردند 
پول چندانی نمی گرفتند. برای هر بازی 1۹ هزار تومان در 
فصول اول تا سوم لیگ برتر پرداخت می شد، ولی کیفیت 
قضاوت بهتر بود. مسائل مالی مشکل هیچ داوری نیست. اگر 
الان به هر داور بابت قضاوت در هر بازی 20 میلیون تومان 
هم بدهند بازهم در قضاوت آن ها تأثیری نمی گذارد. سیستم 
کمک داور ویدئویی VAR بدون داشتن زیرساخت در این 
فصل که پیش رو داریم هم ممکن نیست. کلاس های داوران 
باید برگزار شود البته آموزش ها زمان بر است. از طرفی دیگر 
با وجود VAR برخی بازی ها در خارج از ایران هم در نمی آید و 

مشکلات در آن وجود دارد. 

ناصر ابراهیمی، کارشناس و مربی سابق فوتبال 
در مورد وضعیت پرسپولیس و تیم ملی در دیدار با 

افغانستان صحبت کرد. 
  در خصوص وضعیت پرسپولیس در 

فصلی که گذشت چه نظری دارید؟
 این تیم عملکرد قابل قبولی در طول فصل 
گذشته داشت و با قهرمانی در هر دو جام کیفیت 
بالای خودش را نشان داد. یحیی می تواند 
سال های زیادی سرمربی پرسپولیس باشد و 
افتخارات زیادی کسب کند ولی باید خودش این 
موضوع را بخواهد و نمی شود کسی را به زور در 
تیم نگه داشت. ثبات در پرسپولیس در سال های 
اخیر عامل اصلی موفقیت این تیم بوده است. 
موضوع مهم این است که تیم باید از بلاتکلیفی 
خارج شود و کادرفنی کارش را شروع کند و 
مشغول مذاکره با بازیکنان برای فصل بعد باشند. 
ظاهرا آقای درویش قول داده گل محمدی بماند 
و اگر صحبتی شده و قول و قراری گذاشته شده 
خوب است و باعث می شود زمان بیشتر از این از 

دست نرود. 
  نظر شما در خصوص بازیکنان خارجی 

پرسپولیس، چیست؟
 ماندن و رفتن شیخ دیاباته و پریرا در فصل 
آینده بستگی به تصمیم کادرفنی دارد چرا 
که خط زدن آنان از ترکیب در حیطه وظایف 
سرمربی است. برای جذب مهاجمان خارجی باید 
کادر فنی تصمیم بگیرد و بازیکنان مد نظر خود 

را برای ترکیب تیم خود جذب کند. 
  در مورد بازی تیم ملی مقابل افغانستان 

چه نظری دارید؟
 این دیدار به نظرم یک بازی تمرینی بود تا 
بازیکنان با هم هماهنگ تر شوند اما نباید حریفان 
را دست کم بگیریم. ملی پوشان باید با شدت و 
قدرت بیشتری مقابل همه حریفان بازی کنند. 
تیم هایی مثل افغانستان و بنگلادش تیم هایی 
هستند که 11 نفره دفاع می کنند. ما هم مقابل 
بنگلادش یکبار گرفتار شدیم. این تیم ها فقط 
دفاع می کنند و چشم به معدود ضدحملات خود 
دارند. در همین مسابقه هم دیدیم که افغانستان 
می توانست یکی دو گل دیگر هم روی ضدحملات 
به ما بزند. گلی که در این بازی هم خوردیم برایم 
عجیب بود چرا که به وضوح در جای گیری ها روی 
این گل شاهد اشتباه بودیم. فوتبالیست های ما 
باید بدانند که حریفان هم فوتبالیست هستند 
گاهی می توانند شوت ها و ضربات خوبی به توپ 

بزنند اما ما نباید حریفان را دست کم بگیریم. 

ناصر  ابراهیمی: 
گلی که مقابل 

افغانستان خوردیم 
برایم عجیب بود

ابلاغ نامه AFC  ،۲ماه بعد از دریافت 

»اختر« پیشکسوت آبی ها:

 خدا را شکر که استقلال قهرمان نشد

نوید مظفری
کارشناس داوری


